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Zusammenfassung

        
Bei 63 Patienten wurden Funktionsszintigramme des Herzens mit unterschiedlicher Injektionstechnik und zwei verschiedenen Radiopharmaka (99mTc-Pertechnetat und 99mTc-Human-Serum-Albumin) verglichen. Dabei erwies sich die Injektion von 99mTc-Human-Serum-Albumin in die Vena femoralis als günstigstes methodisches Vorgehen: Durch die Injektion des Tracers in die Vena femoralis wird der Bolus weniger auseinandergezogen als bei der sonst üblichen Injektionstechnik in die Vena cubiti, die Rezirkulation des Indikators ist geringer und die quantitativen Parameter weisen einen geringeren Variationskoeffizienten auf. Durch die Wahl von 99mTc-Human-Serum-Albumin wird die Abgrenzung der einzelnen Herzanteile erleichtert.


      
        
Summary

        
Functional scintigrams of the heart were performed in 63 patients using different injection techniques and two radiopharmaceuticals (99mTc-pertechnitate and 99mTc-human serum albumen). A comparison of the results shows that injection of 99mTc-human serum albumen into the femoral vein gave the best results. Injection of the tracer into the femoral vein causes less dilution of the bolus than the usual injection technique into the cubital vein. There is less recirculation of the indicator resulting in lower co-efficients of variation of the quantitative parameters. The choice of 99mTc-human serum albumen facilitates demarcation of the individual cardiac chambers.
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